
Zápisnica 
 

z online zasadnutia Komisie pre kultúru a kreatívny priemysel pri Mestskom zastupiteľstve v Nitre 
zo dňa 10.2.2021  

 
- Prítomní: Ing. Erik Král – predseda, Mgr. Daniel Balko, Pavol Obertáš, Mgr. art. Marián Tesák, Darina 

Kárová, ThDr. Tibor Ujlacký, PhD.  
- Ospravedlnení: PhDr. Peter Bednár, CSc. 
- Neospravedlnení: PhDr. Ján Vančo, PhD., Ing. Tomáš Jursa, Mgr. Dominik Hollý 
- Prizvaní: Mgr. Dagmar Bojdová – vedúca odboru kultúry, Mgr. Iveta Žitňanová – referent pre 

pamätihodnosti 
 
PROGRAM: 

1. Otvorenie, kontrola plnenia uznesení 
2. Návrh dodatku č. 5 VZN č. 5/2009 o národných kultúrnych pamiatkach a pamätihodnostiach 

mesta Nitry 
3. Informatívna správa o vyhodnotení prvého kola EHMK 2026 
4. Diskusia 
5. Rôzne  
6. Záver 

 
 
K bodu č.1.: 
p. Král otvoril zasadnutie komisie. Členovia komisie gratulovali tímu EHMK2026 k postupu do druhého 
kola. 
 
 
K bodu č.2.: 
Návrh dodatku č. 5 VZN č. 5/2009 o národných kultúrnych pamiatkach a pamätihodnostiach mesta Nitry 
 
p. Bojdová poukázala na to, že komisia KKP dostala predložený návrh k dodatku č.5 k existujúcemu VZN 
č.5/2009 o národných kultúrnych pamiatkach a pamätihodnostiach mesta Nitry. Proces bol započatý 
v roku 2009 a vychádza zo zákona o pamiatkovom fonde, ktorý umožňuje obciam viesť vlastnú evidenciu 
pamätihodností. (Pamätihodnosti sú tie objekty, udalosti a rôzne ďalšie, ktoré sa nenachádzajú 
v ústrednom zozname pamiatkového fondu.) Každý návrh je konzultovaný s Krajským pamiatkovým 
úradom.  
p. Žitňanová rozdelila návrh do šiestich sekcií, obsahuje základnú informáciu a podrobný opis. Ten sa bude 
v priebehu meniť, aktualizovať. KPÚ a Štátny archív boli v procese vývoja veľmi nápomocní. Sekcia 1-4 (a-
d) sú hmotné pamätihodnosti, sekcia 5-6 (e-f) nehmotné. KPÚ pripomienkoval dva objekty – Divadlo 
Andreja Bagara a budova Tesca. Tieto dve budovy boli vystavané na ploche, ktorá podľahla plošnej 
asanácii historického jadra počas bývalého režimu. Je na komisii KKP, či zohľadnia aj tento fakt. P. 
Žitňanová v komunikácii s KPÚ namietla, že prečo napríklad funkcionalistická stavba - budova hlavnej 
pošty pri Svätoplukovom námestí – je národnou kultúrnou pamiatkou a pri tejto stavbe problém nebol. 
Odpoveď bola, že stavba bola postavená v 20.-30tych rokoch minulého storočia rastovým urbanizmom, 
priebežne sa prestavovala a pristavovala; kdežto pri stavbách DAB a Tesco to bola plošná asanácia a za 
obeť padla veľká časť historického jadra. Ku každej stavbe je teda potrebné pristupovať individuálne. 
Krajský pamiatkový úrad teda súhlasí so zoznamom pamätihodností, ale dáva nám do pozornosti fakty 
o DAB a Tescu, keďže tieto stavby zásadným spôsobom narušili pôvodnú urbanistickú štruktúru mesta. 



p. Kárová sa zaujímala, aký dopad to bude mať na tieto dve stavby, ak by nezískali štatút pamätihodností, 
resp. by neboli zaradené do evidencie. 
p. Žitňanová odpovedala, že KPÚ len pripomína danú skutočnosť, treba to brať ako akúsi „konzultáciu“ 
z ich strany. Ide len o databázu a naplnenie článku zo zákona o pamiatkovom fonde, kde sa hovorí, že obec 
môže viesť vlastnú evidenciu pamätihodností. 
p. Král sa spýtal, akým spôsobom zaväzuje majiteľa stavby (alebo developera) pridanie na zoznam 
pamätihodností mesta, či je potrebné dodržiavať nejaké „pamiatkárske normy“. 
p. Bojdová odpovedala, že v kontexte platného zákona o ochrane pamiatkového fondu. Ak sa stavba 
nachádza na území pamiatkovej zóny, zásahy do stavby sú podmienené súhlasom KPÚ. Doplnila, zoznam 
pamätihodností mesta Nitry je otvorený, dá sa do neho doplniť alebo aj vyradiť. Spomenula, že napríklad 
kinu Palace pomohlo to, že je zapísané na tomto zozname (v minulosti ho chcelo MZ odpredať, nebolo 
realizované). Myslí si, že rovnako by takýto zápis do zoznamu pamätihodností pomohlo aj opone DAB – 
ručne tkanému gobelínu, o ktorom málokto vie. 
p. Král si všimol, že zasadnutie opustil p. Obertáš, hlasovanie teda prebehne per rollam. 
   
K bodu č.2.: 
Uznesenie č. 4/2021 
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 10.2.2021 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 
p r e r o k o v a l a 
 
návrh Dodatku č.5 VZN č.5/2009 o národných kultúrnych pamiatkach a pamätihodnostiach mesta Nitry v 
predloženom znení a 
 
o d p o r ú č a 
 
doplniť do zoznamu pamätihodností v sekcii A – Hmotné nehnuteľné veci, profánne stavby, k stavbám 
Obchodný dom Prior a Divadlo Andreja Bagara vetu “Stavba v minulosti zásadným spôsobom svojím 
umiestnením narušila historickú, urbanistickú a architektonickú štruktúru mesta, ktorá tvorila jeho 
historickú identitu”. 
 
(H: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0) – hlasovanie prebehlo per rollam 
 
 
K bodu č.3.: 
Informatívna správa o vyhodnotení prvého kola EHMK 2026 
p. Tesák poďakoval za podporu pri tomto projekte. Spomenul, že do druhého kola odborná komisia 
posunula tri mestá – Nitru, Trenčín a Žilinu. Predstavil plány na nasledujúcich deväť mesiacov, ako prvé 
spomenul fakt, že Mesto už vyčlenilo prostriedky na druhé kolo EHMK. Avšak očakáva sa, že vznikne 
nezávislá organizácia EHMK – združenie právnických osôb, kde zakladajúci člen bude Mesto Nitra. 
Predstavil aj štruktúru tejto organizácie. Tento materiál bude prerokovaný na nasledujúcej komisii. 
 
K bodu č.3.: 
Uznesenie č. 5/2021 
Komisie MZ v Nitre pre kultúru a kreatívny priemysel zo dňa 10.2.2021 
Komisia pre kultúru a kreatívny priemysel  
 



p r e r o k o v a l a 
 
Informatívnu správu o vyhodnotení prvého kola EHMK2026 
a 
o d p o r ú č a 
 
Mestskému zastupiteľstvu v Nitre zobrať Informatívnu správu o vyhodnotení prvého kola EHMK2026 na 
vedomie. 
 
(H: za – 10, proti – 0, zdržal sa – 0), hlasovanie prebehlo per rollam 
 
 
K bodu č.5.: 
Rôzne 
p. Bojdová  informovala o príprave podujatia Nitra, milá Nitra 2021. Tento projekt má pripravenú hlavnú 
fázu, sprievodné podujatia budú realizované podľa aktuálnej situácie v rámci pandémie Covid19. 
p. Ujlacký informoval, že Nitriansky samosprávny kraj má vyčlenené finančné prostriedky na podporu 
podujatia. 
 
 
K bodu č.6  
Predseda Erik Král ukončil zasadnutie komisie. 
Nasledujúce zasadnutie sa uskutoční 10.3.2021, je možný posun termínu v závislosti od situácie 
s pandémiou Covid-19. 
 
 
 
 
 
Zapísal: 
   Mgr. Pavol Ferčák       Ing. Erik Král 

zapisovateľ komisie                   predseda komisie  


